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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 

 

Dia: dimecres, 16 de maig de 2018 

Hora: 10:00  

Lloc: Seminari d’Antropologia Social (2a planta) 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 

2. Informació general 

3. Planificació acadèmica del curs 2018-2019 

4. Proposta i aprovació calendari acadèmic del curs 2018-2019 

5. Aprovació del calendari d’extinció del Màster Ciències Socials del Desenvolupament: Cultures i 
Desenvolupament a l’Àfrica 

6. Pressupost dels màsters i situació actual dels becaris de col·laboració 

7. Assumptes de tràmit 

8. Torn obert de paraules 

 

Assistents: 

Daniel PIÑOL ALABART (President) 

Roger CANALS VILAGELIU (Secretari) 

Teresa ABELLÓ GUELL 

Jaume CARBONELL GUBERNA 

Carles CARRERAS VERDAGUER 

Enric CIURANS PERALTA 

Pilar GENÉ PINÓS 

Àngels IBAÑEZ ANDUJAR 

Francisco LÓPEZ PALOMEQUE 

Santiago RIERA MORA 

Xavier ROIGÉ VENTURA 

Rosa Maria SUBIRANA REBULL  

Meritxell TOUS MATA 
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Antoni VIVES RIERA 

Olga OBÓN SANZ 

La professora Dolores Sánchez Aguilera excusa la seva assistència. 

 

Desenvolupament de la reunió:  

El president, Daniel Piñol Alabart, pren la paraula i inicia la sessió amb els següents temes i informacions: 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 

S’aprova sense esmenes l’acta de la darrera reunió de data 24 d’abril de 2018. 

 

2. Informació general 

En Daniel Piñol, vicedegà acadèmic, informa de les següents qüestions: 

Màster d’Estudis Avançats en Arqueologia: Ja es pot publicar a la web la informació relativa a aquest 
màster. 

Màster Estudis de la Mediterrània (Universitat de València): aquest màster s’havia deixat en suspens 
perquè s’hi matriculaven pocs alumnes. A més a més, hi havia un problema amb la Universitat de 
València, perquè la UB no percebia un retorn ni en termes econòmics ni en termes de PDA. Caldrà refer 
el conveni.  

Màster d’Antropologia Mèdica (URV): El Departament d’Antropologia Social de la UB ha demanat 
extingir el conveni amb aquest màster a causa, de nou, de l’absència de retorn en el programa formatiu 
del nostre màster. Aquest procés però no serà immediat i les assignatures vinculades al màster es 
continuaran cursant durant un o dos cursos acadèmics més, com estableix el conveni vigent.  

Altres convenis: Caldria revisar els convenis dels màsters interuniversitaris de Música amb l’ESMUC i del 
Màster d’Història Contemporània amb  la UOC. 

El professor Francisco López Palomeque, director del Departament de Geografia, demana la paraula per 
a fer esment a un correu electrònic enviat per en Carles Carreras on deia que el Departament de 
Geografia no havia “mogut fitxa” per  assegurar la seva substitució com a coordinador del màster de 
Planificació Territorial i Gestió Ambiental. El professor López Palomeque confirma que en Carles Carreras 
es jubila al setembre i deixa de ser coordinador. Afirma que si no s’ha fet la renovació fins ara no és per 
oblit o negligència del departament sinó perquè a nivell de comissió no s’ha trobat ningú adequat. S’està 
fent un procés d’adaptació de les comissions de màster, particularment difícil perquè, com a 
departament nou, s’ha demanat quines són les representacions. A finals de mes es procedirà a fer les 
renovacions de totes les comissions, incloent les coordinacions. A finals de juny hi haurà doncs un  nou 
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coordinador del màster de Planificació Territorial. Aquest, però, no pot ser escollit abans de la 
constitució de  la comissió de màster. 

 

6. Pressupost dels màsters i situació actual dels becaris de col·laboració 

S’avança aquest punt a petició de l’administradora del Centre, Àngels Ibáñez, qui informa que encara no 
s’ha comunicat el nou contracte programa. S’han fet uns càlculs per a cada màster en funció del 
pressupost rebut l’any passat i la primera aportació ingressada. Cal tenir en compte que, enguany, hi ha 
dos màsters més (Estudis Llatinoamericans i Arqueologia), per repartir el mateix pressupost (i, per tant, 
correspon menys import per màster). Informa que el mateix dia o l’endemà es podran fer les 
transferències dels imports de la primera assignació. Es mostra un quadre on s’expliciten i es justifiquen 
les assignacions per a cada màster. 

Rosa Subirana expressa la seva disconformitat en què es rebaixi tant les partides pressupostàries, i que 
no deixa de ser paradoxal que cada cop s’exigeixi més excel·lència i al mateix temps es destinin menys 
recursos.    

Becaris i becàries: En relació a la qüestió dels becaris i becàries de col·laboració, l’Àngels Ibáñez explica 
que caldrà replantejar les seves tasques i dedicació arrel de la inspecció de treball que ha patit (i perdut) 
la UB. Hi ha un problema de normativa i és, per aquesta raó, que s’està treballant en una nova normativa 
de becaris que hauria d’estar disponible en breu. S’abordarà aquesta qüestió en la Comissió acadèmica 
de Consell de Govern de la setmana vinent. 

Tots els coordinadors i coordinadores estan d’acord en què els becaris i becàries no són personal 
administratiu però que tampoc ho són els coordinadors i coordinadores. El problema és que la Secretaria 
(Oficina de Màsters) està infradotada de personal i la Generalitat no permet augmentar els efectius de 
PAS (pels requisits del capítol 1),  la qual cosa ens aboca a una situació de difícil solució. 

En Xavier Roigé precisa que el treball dels becaris ha de ser formatiu i, per tant, vinculat als seus estudis. 
Afegeix que d’aquí a ben poc el tutor-formador del becari haurà de fer un informe justificant que 
l’estudiant ha assolit les competències previstes. 

L’Àngels Ibáñez exposa la necessitat de fer una homologació en el tema de les beques de col·laboració a 
nivell de Facultat. Actualment hi ha molts becaris, amb horaris, dedicacions, tasques i retribucions 
diferents. Caldrà doncs racionalitzar aquesta qüestió, i és inevitable, per raons econòmiques i 
organitzatives, tendir cap a un procés de compartir becaris entre diferents màsters.  

En Daniel Piñol afegeix que és probable que es tendeixi a afavorir que els becaris i becàries siguin 
estudiants de grau i no pas de màster o doctorat. 
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En Roger Canals i la Teresa Abelló exposen la necessitat de que aquesta reestructuració de becaris  no 
impliqui una rescissió de contractes vigents i que es doni la possibilitat a aquells becaris que ho desitgin 
de renovar la seva beca durant les pròrrogues previstes (que actualment són dues).  

L’Àngels Ibáñez aporta un document amb diferents propostes per a la fusió de becaris entre diferents 
màsters. Es discuteixen les diferents propostes. Es reconeix que els casos més urgents són els dels 
següents màsters: Hª de l’Art, Música, Estudis Llatinoamericans, Planificació Territorial i Patrimoni. Tots 
aquests becaris acaben la seva relació contractual properament, com es mostra en el quadre distribuït 
per l’Àngels Ibáñez.  

Després d’una valoració de les diferents propostes, s’acorda la següent reorganització: 

-Estudis Avançats en Història de l’Art i Música compartiran becari. 

-Gestió del Patrimoni i Arqueologia compartiran becari. 

-Estudis Llatinoamericans i Turisme Urbà compartiran becari 

-Planificació Territorial i Gestió Ambiental (manté el seu becari o becària) 

-Estudis de Dones (manté el seu becari o becària) 

-Història Contemporània (pròrroga, més endavant compatirà becari amb un altre màster) 

-Antropologia i Etnografia (pròrroga, més endavant compartirà becari amb un altre màster) 

 

3. Planificació acadèmica del curs 2018-2019 

En Daniel Piñol informa que s’enviarà en breu la reclamació dels plans docents del curs 2018-19 que 
falten per actualitzar, que hauran d’estar tancats abans del 30 de maig. Es reserven les mateixes aules 
que aquest curs 2017-18. 

 Es fixen els següents períodes de preinscripció:  

Juliol 2018: del 2 al 13, inclosos. La resolució es farà amb data 25 de juliol. 

Setembre 2018: del 3 al 10, inclosos. La resolució es farà amb data 17 de setembre. 

Els diferents coordinadors han de precisar a quin període volen acollir-se. 

 

4. Proposta i aprovació calendari acadèmic 2018-2019 

Es presenta la proposta de calendari acadèmica per al curs 2018-2019. S’informa favorablement. El 
proper dia 23 de maig s’aprovarà en Comissió permanent de Junta de Facultat.   
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5. Aprovació del calendari d’extinció del Màster Ciències Socials del Desenvolupament: Cultures i 
Desenvolupament a l’Àfrica 

S’aprova el calendari d’extinció del màster de Ciències Socials del Desenvolupament: Cultures  i 
Desenvolupament a l’Africa, proposat per la Universitat Rovira i Virgili, que és la coordinadora. 

 

7. Assumptes de tràmit 

En relació al pla d’estudis del màster en Estudis Avançats en Arqueologia, aprovat en la passada reunió 
de Comissió acadèmica,  amb la sol·licitud a Gestió Acadèmica de corregir l’error d’una assignatura 
obligatòria que s’havia posat en segon semestre en lloc del primer, es confirma aquesta correcció. 
D’aquesta manera totes les assignatures optatives s’imparteixen en el segon semestre. 

 

Es revisa la documentació presentada per a l’accés als màsters amb titulació estrangera sense homologar 
i s’informa favorablement sobre l’admissió dels alumnes que es relacionen en l’annex 1 
 

8. Torn obert de paraules 

No n’hi ha. 

El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari estenc aquesta acta. 
 

Vist i plau, president de la Comissió 
 

 
 
 
 
Dr. Roger Canals Vilageliu              Dr. Daniel Piñol Alabart 


